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ДО ОБЩИНСКИ СЪВЕТ  

ГР. БАЛЧИК  

 

ОТНОСНО: Проект на наредба за реда и условията за финансиране на 

инициативи в сферата на културата, част от календара на културните събития на 

Община Балчик  

 

СТАНОВИЩЕ 

От Валентина Георгиева, Председател на Сдружение „Музикален свят-Балчик“  

 

УВАЖАЕМИ ДАМИ И ГОСПОДА ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИЦИ,  

Диригент съм на смесен хор „Черноморски звуци“ от 1998 г., и бих искала да 

споделя нашето виждане, относно проекта на Наредба за условията и реда за 

финансиране на инициативи в сферата на културата, част от календара на 

културните събития в Община Балчик.  

110 години хор „Черноморски звуци“ е неизменна част от визитната картичка 

на град Балчик.  

От учредяването на СНЦ „Музикален свят-Балчик“ през 2011 г., ние 

създадохме Международния хоров фестивал „Черноморски звуци“, посрещнал 

над 5500 участника, 214 хорови състава от Европа, Азия и Америка.  

Този фестивал не само демонстрира ангажимента на нашия град към 

културното многообразие и високи постижения, но също така значително 

допринася за нашата местна икономика чрез туризма, с очаквано въздействие от 

близо три милиона лева. 

Оценяваме усилията на Общината да създаде ясни насоки за финансиране 

на културни инициативи, както е записано в предложената наредба. Бихме искали 

обаче да изразим някои опасения относно осъществимостта на структурата за 

финансиране на асоциации с нестопанска цел като нашата.  

Изискването организациите да финансират 25% от разходите за събитието 

от собствените си ресурси (Раздел ӀӀӀ, чл. 11, ал. 1, т. 3 от същата Наредба) 



представлява значително предизвикателство, тъй като ние работим без печалба и 

разчитаме в голяма степен на субсидии и усилия на доброволци за организиране и 

реализиране на фестивала. 

Нашите годишни отчети, са лесно достъпни за преглед и демонстрират как 

ефективно сме използвали общинските средства, за да вливаме ежегодно пари в 

туристическия сектор.  

Предложеното увеличение на изискванията за самофинансиране би 

натоварило значително нашите ограничени ресурси, потенциално застрашавайки 

способността ни да продължим да предлагаме висококачествен културен продукт.  

През годините сме изградили сътрудничества, без които подготовката на 

събитието, осчетоводяването, онлайн медията, заплатите и пр., стават непосилни 

за нормалното функциониране на сдружението, до следващото издание. 

Освен това, изискването в наредбата, само еднократно през годината да се 

кандидатства за финансиране по раздел ӀӀӀ, чл. 11, ал. 1, т. 4, ще ограничи 

възможностите за програми, които подхранват развитието на нашите деца и 

младежи, с които еждневно работим, и които също имат нужда от своите изяви.   

В светлината на тези съображения, ние с уважение молим общинския съвет 

да преразгледа предложената структура за финансиране, като вземе предвид 

предизвикателствата, пред които са изправени културните организации с 

нестопанска цел.  

Вярваме, че с по-гъвкав подход можем да продължим да допринасяме 

значително за културната жизненост на Балчик и да поддържаме Международния 

хоров фестивал „Черноморски звуци“ като ценно събитие, което празнува нашето 

колективно наследство и насърчава духа на общността. 

С удоволствие, Сдружението ни ще се включи в по-нататъшни дискусии, с 

цел намиране на взаимноизгодни решения, които ще подкрепят културната 

екосистема в Балчик. 

 

        С Уважение:  

        Валентина Георгиева 


